
      

 

 

 

 

LATVIJAS REPUBLIKA 
VALKAS NOVADA PAŠVALDĪBA 

Reģ.Nr.90009114839, Semināra iela 9, Valka, Valkas novads, LV-4701, 

 tālr.64722238, e-pasts: novads@valka.lv, www.valka.lv  

 

 
IZGLĪTĪBAS, KULTŪRAS UN SPORTA KOMITEJAS 

 

SĒDES PROTOKOLS 

Valkā 

 
2024.gada 15.martā            Nr.3 
 
Sēde sasaukta pulksten 13:00 
Sēde atklāta pulksten 13:00 

Sēdes norises vieta: Valkas novada pašvaldības ēkā, Beverīnas ielā 3, 2.stāva zālē. 
Tiek veikts komitejas sēdes audioieraksts. 

Sēdi vada:   Gita Avote – Izglītības, kultūras un sporta komitejas priekšsēdētāja 
 
Sēdi protokolē: Ilva Asejeva – Pašvaldības administrācijas izpildsekretāre 
 
Sēdē piedalās 
deputāti: Unda Ozoliņa – Izglītības, kultūras un sporta komitejas priekšsēdētāja vietniece 

(piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes platformā; pieslēdzas pulksten 13:58) 
Guntis Albergs – Izglītības, kultūras un sporta komitejas loceklis  
Andris Dainis – Izglītības, kultūras un sporta komitejas loceklis 
Vents Armands Krauklis – Izglītības, kultūras un sporta komitejas loceklis 
Sandra Pilskalne – Izglītības, kultūras un sporta komitejas locekle (piedalās 

attālināti ZOOM video tiešsaistes platformā)  
 
Sēdē nepiedalās:  Vilmārs Vesingi – Izglītības, kultūras un sporta komitejas loceklis  
 
 Sēdē piedalās:  Agnis Birkavs – pašvaldības domes deputāts  
   Viesturs Zariņš – pašvaldības domes priekšsēdētāja vietnieks 
   Juris Žurovičs – pašvaldības domes deputāts 

Anda Kušķe – pašvaldības domes deputāte (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā) 
 
Sēdē piedalās Valkas novada pašvaldības darbinieki: 

Valdis Šaicāns – Izpilddirektors 
Gints Stālmeisters – Izpilddirektora vietnieks (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā)  
Ilze Grandava – Grāmatvedības un finanšu nodaļas vadītāja (piedalās attālināti 

ZOOM video tiešsaistes platformā)  
Ieva Bērziņa – Juridiskās nodaļas vadītāja 
Inguna Medne – Izpilddirektora palīdze (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes 

platformā)  
Ivo Leitis – Sabiedrisko attiecību speciālists (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā) 

Dace Pūce – Elektronisko plašsaziņas līdzekļu speciāliste (piedalās attālināti ZOOM 

video tiešsaistes platformā) 

Rolands Rastaks – Izglītības, kultūras, sporta un jaunatnes nodaļas vadītājs 
Vilnis Vilguts – Vecākais datorsistēmu un datortīklu administrators 
Līga Tetere – Valkas novada Centrālās bibliotēkas direktore (piedalās attālināti 

ZOOM video tiešsaistes platformā) 

mailto:novads@valka.lv
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Līga Lāne – Kultūras darba organizatore 

   Inese Kāposte – Valkas novada Bērnu – jaunatnes sporta skolas direktore 

 
Piedalās: deju kolektīva “Rančo” pārstāvis (I.Majore), laikraksta “Ziemeļlatvija” pārstāvis (I.Karpova) 
 
Darba kārtība: 

1. Par deju kolektīva "Rančo" tālāko darbību 

2. Par sadarbības līguma slēgšanu ar Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministriju 

3. Par sadarbības līguma slēgšanu ar Jaunatnes starptautisko programmu aģentūru 

4. Par valsts budžeta finansējumu pašvaldībām mācību līdzekļu iegādei 2024.gadam 

Informatīvais jautājums 

5. Par LPS izstrādāto kartogrāfisko materiālu "Vispārējās izglītības iestādes un to parametri" 

 

G.Avote aicina balsot par darba kārtību. 

Deputāti, atklāti un vārdiski balsojot, PAR – 5 deputāti (G.Avote, A.Dainis, G.Albergs, V.A.Krauklis, 
S.Pilskalne), PRET – nav, ATTURAS – nav, apstiprina Valkas novada pašvaldības Izglītības, kultūras un 
sporta komitejas sēdes Nr.3 darba kārtību. 

 
 

1.§ 
Par deju kolektīva "Rančo" tālāko darbību 

_______________________________________________________________ 

(L.Lāne) 

 
Ziņo, izklāstot saņemtā iesnieguma (pielikumā) saturu, L.Lāne. 
Debatē: V.A.Krauklis, R.Rastaks, V.Šaicāns, G.Albergs. 
L.Lāne informē par Vijciema tautas nama brīvā laika deju grupas “Rančo” un grupas “Saulesvija” repertuāru 

un iestudēto deju atšķirībām, kuras vada A.Zariņš. Katru gadu nodaļa pārskata visu brīvā laika grupu 

pienesumu un ņemot vērā, ka grupa “Saulesvija” iestudē latviskās dejas, tika nolemts saglabāt finansējumu 

tikai vadītāja algai šai grupai. Papildina, ka uzturēšanas izdevumus joprojām finansē pašvaldība, kā arī par 

šo situāciju tika informēta tautas nama vadītāja V.Bērziņa, kad tika apspriests budžets 2024.gadam. 

G.Avote apgalvo, ka pie budžeta sarunām netika runāts par to, kurš kolektīvs tiks likvidēts, ka šīs grupas 

vadītājs tiek samazināts, uz ko L.Lāne paskaidro, ka kolektīvs netiek likvidēts, bet tiek runāts par vadītāja 

amata atalgojumu, ņemot vērā arī to, ka bija uzstādījums ekonomēt līdzekļus. 

Turpinot G.Avote jautā, kurš šādu lēmumu pieņēma, jo līdz iedzīvotāju sapulcei šādas informācijas nebija, 

kā arī jautā, vai ir kādi kritēriji pēc kā nosaka kolektīva produktivitāti. 

V.A.Krauklis uzskata, ka brīvā laika kolektīvi ir jāatbalsta un ierosina šo kļūdu labot. 

R.Rastaks paskaidro, ka katru rudeni pēc kolektīvu iesniegtajām atskaitēm un pēc pašu vērojumiem,  tiek 

izvērtēti katra kolektīva darbošanās intensitāte, apmeklētība un citi parametri, tā rezultātā rodas 

priekšlikumi, ko samazināt, ko atbalstīt. Kā arī norāda, ka kolektīvus neapstiprina domes sēdē un uzskata, 

ka tas nebūtu lietderīgi. 

V.Šaicāns paskaidro savus vērojumus kolektīva intensitātē un salīdzina to ar Smiltenes novada kolektīvu 

darbošanos, uzskata, ka visiem kolektīviem būtu jābūt uz pašfinansēšanās pamata, tāpat, kā tas notiek 

sporta kolektīvos. 

G.Avote jautā, vai tiek plānots likvidēt vēl kādu kolektīvu, uz ko L.Lāne skaidro, ka nav plānots. 

G.Albergs izsakās par neskaidrību kolektīvu izvērtēšanā. 

V.A.Krauklis konstatē, ka kolektīvu atbalstīšana ir lokālpolikas diskusija, vai brīvā laika kolektīvus 

pašvaldība atbalsta, vai neatbalsta, aicina tagad labot šo kļūdu un veidot šādu diskusiju nākamajā sezonā.  

V.Šaicāns izklāsta, kā  vēsturiski veidojās Vijciema pagasta deju kolektīvi un uzskata, ka patiesībā, tas ir 

viens kolektīvs. 

Uzstājas I.Majore, kas ir abu kolektīvu dalībniece, skaidrojot abu kolektīvu atšķirīgo, kā notikuši 

mēģinājumi, kā arī iepazīstina ar izdevumiem, kas veidojas darbojoties deju grupā, kā arī izsaka vēlmi 

darboties turpmāk. 

G.Avote uzskata, ka nav godīgi pret kolektīvu, ka par šo jautājumu nav runāts nevienā sapulcē un izsaka 

atbalstu kolektīva turpmākai pastāvēšanai, aicinot norēķināties un atjaunot vadītāja atalgojumu. 

G.Albergs atbalsta G.Avotes priekšlikumu. 

S.Pilskalne arī pievienojas iepriekšminētajam viedoklim. 

G.Avote aicina balsot, jautājumu virzot izskatīšanai domes sēde. 
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Pamatojoties uz minēto un saskaņā ar Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti vārdiski balsojot 

deputātiem: PAR – 5 deputāti (G.Avote, A.Dainis, G.Albergs, V.A.Krauklis, S.Pilskalne), PRET – nav, 

ATTURAS – nav, 

Izglītības, kultūras un sporta komiteja  
N O L E M J : 

1. Atjaunot Vijciema pagasta deju kolektīva “Rančo” vadītāja amata vietu, izdarot grozījumus Valkas 
novada pašvaldības domes 2024.gada 25.janvāra lēmuma Nr.11 “Par Valkas novada pašvaldības 
administrācijas un iestāžu amatu sarakstu apstiprināšanu” (protokols Nr.2, 10.§) 45.pielikumā, 
palielinot Amatiermākslas kolektīva vadītājiem likmi no 0,6 uz 0,7. 

2. Finansējumu paredzēt no Izglītības, kultūras, sporta un jaunatnes nodaļas līdzekļiem. 
 
 

2.§ 
Par sadarbības līguma slēgšanu ar Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministriju 

_______________________________________________________________ 

(R.Rastaks) 

 
Ziņo, izklāstot lēmuma projekta (pielikumā) saturu, R.Rastaks. 
Debatē: V.A.Krauklis, S.Pilskalne, V.Vilguts, L.Tetere. 
R.Rastaks informē, ka šie ir atveseļošanās fonda projekti un paredzēts, ka pašvaldība ir sadarbības 
partneris, informē par projekta īpatnībām, kā arī norāda, ka vēl nav zināmas projekta izmaksas, bet ir 
zināms, ka finansējums sekos pēc izdarītā darba, tāpēc neredz, kādus mācību spēkus varētu iesaistīt, pie 
apstākļiem, kad nav zināms, cik par šo darbu persona saņems. Līgums vēl nav saņemts parakstīšanai, jo 
vispirms ir jāizveido plāns, kā pašvaldība šo visu procesu organizēs. 
G.Avote jautā par datoru nodrošinājumu. 
V.A.Krauklis vērš uzmanību uz to, kas būs pēc projekta ieviešanas, kad pašvaldībai būs jāturpina šī 
projekta ilgtspējība.  
S.Pilskalne aicina iepriekš apzināt cilvēkus, kam būtu nepieciešamas šādas zināšanas. 
V.A.Krauklis uzskata, ka, ja caur šo projektu pašvaldība var dabūt piemaksas darbiniekiem, kas apmācīs, 
tas noteikti ir jāatbalsta. 
R.Rastaks, turpinot, informē par projekta laika plānojumu.  
 
Deputāte U.Ozoliņa pieslēdzas sēdei attālināti ZOOM video tiešsaistes platformā pulksten 13:58. 
 
V.Vilguts un L.Tetere izsakās par datoru pieejamības saskaņošanu. 
G.Avote aicina balsot, jautājumu virzot izskatīšanai domes sēde.  

Pamatojoties uz minēto un saskaņā ar Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti vārdiski balsojot 

deputātiem: PAR – 6 deputāti (G.Avote, A.Dainis, G.Albergs, V.A.Krauklis, S.Pilskalne, U.Ozoliņa), PRET 

– nav, ATTURAS – nav, 

Izglītības, kultūras un sporta komiteja  
N O L E M J : 

1. Slēgt sadarbības līgumu ar Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministriju par projekta 
“Sabiedrības digitālo prasmju attīstība”, projekta id. Nr. 2.3.2.1.i.0/1/23/I/CFLA/001   īstenošanu.  

2. Par lēmuma izpildi atbild Juridiskās nodaļas vadītājs. 
3. Lēmuma izpildi kontrolē Valkas novada pašvaldības izpilddirektors.  
4. Lēmums stājas spēkā tā pieņemšanas brīdī. 

 
 

3.§ 
Par sadarbības līguma slēgšanu ar Jaunatnes starptautisko programmu aģentūru 

_______________________________________________________________ 

(R.Rastaks) 

 
Ziņo, izklāstot lēmuma projekta (pielikumā) saturu, R.Rastaks. 
Debatē: V.A.Krauklis, G.Avote. 
R.Rastaks paskaidro, ka projekts ir līdzīgs iepriekš minētajam, šeit mērķauditorija ir jaunieši, izklāsta 

projekta būtību un finansējuma plūsmu. 

V.A.Krauklis uzskata, ka līgums ir jāslēdz.  

G.Avote aicina balsot, jautājumu virzot izskatīšanai domes sēde.  
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Pamatojoties uz minēto un saskaņā ar Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti vārdiski balsojot 

deputātiem: PAR – 6 deputāti (G.Avote, A.Dainis, G.Albergs, V.A.Krauklis, S.Pilskalne, U.Ozoliņa), PRET 

– nav, ATTURAS – nav, 

Izglītības, kultūras un sporta komiteja  
N O L E M J : 

1. Slēgt sadarbības līgumu ar Jaunatnes starptautisko programmu aģentūru par projekta “Digitālā 
darba ar jaunatni sistēmas attīstība pašvaldībās”, projekta id. Nr. 2.3.2.1.i.0/1/23/I/CFLA/002 
īstenošanu.  

2. Par lēmuma izpildi atbild Juridiskās nodaļas vadītājs. 
3. Lēmuma izpildi kontrolē Valkas novada pašvaldības izpilddirektors.  

 

 

4.§ 
Par valsts budžeta finansējumu pašvaldībām mācību līdzekļu iegādei 2024.gadam 

_______________________________________________________________ 

(R.Rastaks) 

 
Ziņo, izklāstot lēmuma projekta (pielikumā) saturu, R.Rastaks. 
R.Rastaks paskaidro, kā ir sadalīts finansējums. 

G.Avote aicina balsot, jautājumu virzot izskatīšanai Finanšu komitejā. 

Pamatojoties uz minēto un saskaņā ar Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti vārdiski balsojot 

deputātiem: PAR – 6 deputāti (G.Avote, A.Dainis, G.Albergs, V.A.Krauklis, S.Pilskalne, U.Ozoliņa), PRET 

– nav, ATTURAS – nav, 

Izglītības, kultūras un sporta komiteja  
N O L E M J : 

1. Apstiprināt valsts mērķdotācijas sadali Valkas novadā 2024. gadam mācību līdzekļu un mācību 
literatūras iegādei (pielikumā). 

2. Grāmatvedības un finanšu nodaļai nodrošināt finanšu līdzekļu iekļaušanu izglītības iestāžu 
budžeta tāmēs.  

3. Jautājumu virzīt izskatīšanai Finanšu komitejā. 

 
Informatīvie jautājumi 
 

5. “Par LPS izstrādāto kartogrāfisko materiālu "Vispārējās izglītības iestādes un to parametri" 

Ziņo R.Rastaks, informējot par digitālo rīku, kuru ir izstrādājusi Latvijas pašvaldību savienība, kurā ir ne 
tikai ar izglītību saistītās lietas, bet akcents tiek likts uz  kartogrāfiju. Tā ir publiska vieta ar adresi 
www.blis.lps.lv . Turpinot, informē par vietnes saturu. 
 

Sēde slēgta pulksten 14:30 

 
Sēdes vadītājs        Gita Avote 
 
Protokolēja        Ilva Asejeva 

http://www.blis.lps.lv/

